

Minnesanteckningar, möte ledningsgrupp Skolan för teknikvetenskap 2018-10-30

Lokal: Sammanträdesrum Freja, Teknikringen 8, kl 15:15 – 17:00

Närvarande:

Leif Kari, Skolchef
Anna Delin, Vice skolchef
Mark Pearce, Prefekt Fysik
Lanie Gutierrez Farewik, Prefekt Mekanik
Peter Unsbo, Prefekt Tillämpad fysik
Per-Lennart Larsson, Proprefekt Hållfasthetslära
Boualem Djehiche, Proprefekt Matematik
Dan Zenkert, Proprefekt Farkost och Flyg
Jonas Faleskog, vice-FA
Gunnar Tibert, GA
Michael Hanke, vice-GA
Lisa Johnsson, HR-ansvarig
Helene Rune, Administrativ chef
Seija Liedes, EKO-funktionsansvarig
Adam Sandström, studeranderepresentant

Frånvarande:

Tommy Olsson, FA

Nya Åtgärds punkter:

- Hur ser det formella uppdraget till Vlad ut gällande hållbarhetsarbetet? Leif kollar med Göran Finnveden på SO (Sustainable Office). Återkoppling från Göran Finnveden inväntas.

Åtgärds punkter från förra mötet:

- Beträffande det formella uppdraget till Vlad har Leif bett Göran Finnveden om ett förtydligande.*
- Modellen för ersättning till PA och DRPA **bifogas**.*
- Beträffande det formella uppdraget för jämställdhet så har Carlota Canalis och Linda Lundström tagit fram ett projektförslag som ligger hos Leif för beslut om budget. Förslaget är en form av probleminventering med tillhörande handlingsplan som kommer att presenteras för LG*

1) Föregående mötesanteckningar

inga kommentarer.

2) Avtal

Det är generellt oklart hur man ska hantera diverse samarbete, avtal, ekonomiska transaktioner mellan KTH-anställda som har avknopningsföretag eller har anknytning till andra typer av företag. KTHs ledning vill uppmuntra till avknopningsföretag men juridiken är otydlig och svårnavigerad. Leif och Helene bearbetar problemställningen och vill helst försöka uppnå en KTH-gemensam lösning och hantering istället för lokala konstruktioner på skolan.

En engelsk version av "koldioxidutsläppsbeslutet" efterfrågas. Beslutet kommer dock att återkallas då riksrevisionen har påtalat att KTH inte har befogenhet att ta ut en avgift för KTH:s koldioxidutsläpp från flygresor och direkt eller indirekt finansiera denna med anslag så länge inte regeringen godkänner detta i lag, förordning, regleringsbrev eller annat regeringsbeslut (**se bilaga**).



3) Omorganisation inom mekanikområdet: Fortsatta processen

SCI-skolans samverkansgrupp (SSG) enades vid sitt möte 27 september att lyfta frågan om det fortsatta omorganisationsarbetet till centrala samverkansgruppen (CSG). CSG bestämde vid sitt möte 11 oktober att bjuda in skolchef 25 oktober. Skolchef deltog vid CSG:s möte 25 oktober. Samverkan med CSG resulterade i att det fortsatta omorganisationsarbetet sker etappvis för att förankra och kommunicera processen bättre och i riktning mot en gemensam institution. CSG bjuds in till skolans SSG-möte den 18 december för uppföljning. Dessutom enades skolchef och CSG att:

- Implementeringsgruppen ska kontinuerligt förankra och kommunicera sitt arbete. Skolchef kommer att förtydliga detta för gruppen.
- Implementeringsgruppen ska utökas med en person utanför skolan (Anders Johansson, rektors särskilde rådgivare). Erik Edstam (skyddsombud) samt Anna Burvall (representant för AO) sitter både i SSG och i implementeringsgruppen. Erik Edstam sitter dessutom som facklig representant i CSG Skyddsombud och representant för AO har blivit utsedd av AO.
- Skolchef ska ge implementeringsgruppen förtydligad och ökad mandat. Detta innebär exempelvis att delningen av MWL inte blir av. Implementeringsgruppen kommer att få till uppgift att arbeta fram en lämplig placering av MWL i den nya organisationen. Skolchef återkommer under nästa ledningsgruppsmöte SCI med mer detaljer.

Dessutom enades skolchef och centrala samverkansgruppen att kommunikationen av ovanstående punkter kommer att ske vid nästa ledningsgruppsmöte vid skolan för teknikvetenskap den 30 oktober (idag). Skolchef kommer att vara tydlig med att denna information måste delges de berörda institutionernas medarbetare via prefekterna. Skolledningen kommer att uppdatera intranätet med ovanstående information från mötet med den centrala samverkansgruppen. Skolchef undersöker med skolans och det gemensamma verksamhetsstödet hur och i vilken ordning de olika etapperna bäst ska ske. Skolchef återkommer under nästa ledningsgruppsmöte SCI med mer detaljer. Redan nu är det klart att budgeten, utbildning, forskning mm (mao verksamhetsplanering) för nästa år (2019) sker med utgångspunkt från de tre institutionerna separat oberoende av att omorganisationen fortsätter etappvis. Berörda prefekter och proprefekter kommer att få förlängt mandat (eventuellt med vissa justeringar pga andra åtaganden). **Se även bilaga.**

4) Riskanalys SCI

Den riskanalys som diskuterats vid ett skolcheferådsmöte presenterades kortfattat vid mötet. LG-SCI:s bedömning av de identifierade riskerna är att SCI-skolans risker är identiska med den centrala bedömningen. **Se bilaga.**

5) Information från institutionerna

Farkost och flyg: ett lektorat inom fordonsområdet skall utlysas.

Fysik: Patrik Henelius har blivit utsedd till dekanus för Naturvetenskapliga/Tekniska fakulteten vid Åbo Akademi de närmsta 4 åren och är därmed tjänstledig från KTH. Med anledning av detta har Pär Olsson förordnats som proprefekt, som i sin tur lett till en utlysning av DR PA för DR-programmet i Fysik. Den delen av institutionens omorganisation som utgjordes av GRU- och FO-medelstilldelningen är nu klar. Återstår en diskussion om framtida rekryteringsstrategier. 12 november ger Jens Bardarson en docentföreläsning om "*On the Eigenstate Thermalization Hypothesis*" Sal: FA32, Albanova

Mekanik: Anders Eriksson går i pension vid årsskiftet, festligheter utlovas av prefekten!

Matematik: En blivande medarbetare vid institutionen, Karim Adiprasito, har fått 2019 New Horizons in Mathematics Prize, "*for the development of combinatorial Hodge theory leading to the resolution of the log-concavity conjecture of Rota*". <https://www.ias.edu/news/2018/june-huh-new-horizons-prize>

Tillämpad fysik: Tre befordringar till professor på gång. Två nya docenter klara Ilaria Testa och Lucy Delemotte. Utlysningen av det biträdande lektoratet inom kvantfotonik är förlängt. A-phys-dag är en årlig tillställning som äger rum 7 november, drygt 150 anmälda! Många bra nomineringar till ny prefekt har inkommit.

Hållfasthetslära: Mechanical and Material Design Center har haft ett första uppstartsmöte. Hela sju företag är med och stöttar centralt ekonomiskt. Peter Gudmundson blir föreståndare för centralt.

6) Fakultetsförnyelse

Anställningsutskotten vill se både manliga och kvinnliga sökande för att gå vidare med ansökningarna, med anledning av detta har två utannonserade lektorat förlängts. Frågan diskuteras vad händer om inga kvinnliga sökande går att finna.

Anna kommer att föreslå en vice ordförande i SCI-skolans docentkommitté.

<https://intra.kth.se/sci/organisation/samverkan/docentkommitte-sci-1.498175>

Fakultetsrådets mandat går ut nästa sommar. Rektor funderar över processer för tillsättning av nytt råd samt vilket mandat och uppdrag gruppen skall ha i framtiden.

7) **GA-frågor**

GA har tagit fram ett utkast rörande kvalitetsarbetet på skolan som skall bedrivas via s k kvalitetsråd. Råden kommer att utgöras av 4 grupper, ett Civing-råd och tre Mastersråd (Matematik, Fysik och Mekanik).

Ett brev från näringslivsrepresentanter har inkommit till rektor, man efterlyser behovet av utexaminerade studenter inom specifika teknikområden. En diskussion pågår om företagens möjlighet att "sponsra" betalstudenter på vissa spår, inriktningar etc. Studeranderepresentanten påtalar vikten att även sponsra/motivera inhemska studenter.

GA har startat en arbetsgrupp som ska se över och utveckla s k Makerspace (experimentella lärmiljöer). Målet är att få till en Makerspace inom kandidatnivån.

Michael har varit på ett centralt möte vars syfte var att förklara KTHs strategi med internationalisering. Man försöker hitta rutiner för att sponsra utländska studenter.

8) **Information från studeranderepresentant**

Inget att rapportera.

Däremot rapporterar Leif att han sitter med i en utredning som rör studentinflytande i olika sammanhang. Leif vill gärna få in idéer och synpunkter på detta.

9) **FA-frågor**

Katja Gallo och Pär Olsson avgår som DR PA:ar för resp doktorsprogram. Processen att hitta nya PA:ar är igång, ett flertal sökande har visat intresse. Därefter överlägger FA och vice FA med berörd prefekt. KTH har tillsatt en grupp som ska se över antagningen till DR-utbildning. Två nya principer diskuteras: alla sökande ska behörighetsbedömas och ett seminarium där doktoranden ska presentera sig och sin studieplan kan komma att införas.

10) **Administrativa frågor**

Statskontoret har tagit fram en broschyr om hur man ska jobba med värdegrunden inom myndigheter. Med anledning av detta så bjuder UF in till en workshop i ämnet. Då varken Leif eller Anna kan gå finns en önskan att någon annan ur ledningsgruppen deltar i detta... senast 2 november skall anmälan göras. Intresset är svalt, men Lisa skickar ut info om detta till LG.

En ny riktlinje för stipendiefinansierade postdocar håller på att tas fram. Det är inte helt klart hur ersättningsnivån skall finansieras eller räknas fram. Lisa skickar ut underlag. Synpunkter skickas till Lisa eller direkt till Leif som sitter med i postdoc-utredningen.

KTHs Taxiavtal är uppsagt, **se bilaga**.

11) **Information och anmälningar**

Den s k superdatorn används mycket av SCI-skolan. En initial diskussion i strategiska rådet har gjorts om hur användning och samarbete kring superdatorn ska fortsätta.

Utlisning av KTH-infrastruktur satsning är öppen till 15 december. Prorektor Mikael Östling kommer att satsa ca 20 Msek på detta. Mer info kommer senare.

12) **Övriga frågor**

Rektorsbeslut om UF har fattats. Ett nyorganiserat UF kallat Gemensamt verksamhets stöd GVS inrättas fr o m 2019-01-01. Flera avdelningar på UF har slagits samman och nu skall processer och olika samarbetsformer skapas inom de nya avdelningarna, beslut bifogas. **Se bilaga**.

Vid pennan

Helene Rune